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§ 1  
Sammanträdets öppnande 
 

Ordföranden Martin Hansson (MP) hälsar alla välkomna och 

förklarar sammanträdet öppnat. 

 

 

§ 2  
Närvarande 
Presentation 

 

Alla närvarande presenterar sig. 

 

 

§ 3  
Föredragningslistan godkänns 
 
Beslut  

Föredragningslistan godkänns med tillägg under p 12 Övriga 

frågor med en fråga om brukarundersökningar. 

 

Frågan om framkomlighetstrategin som diskuterades mellan 

rådet och kommunstyrelsens presidium den 4 oktober 2017 tas 

upp på rådets möte den 4 december 2017.   

 

 

§ 4 
Val av protokollsjusterare och tid för justering av 
protokollet 
 
Beslut  

Ordföranden Martin Hansson (MP) och vice ordföranden Lena 

Huss HSO/ÅSS utses att justera protokollet. Protokollet 

justeras den 18 november 2017. 

 
 

§ 5 
Hemsjukvård i ordinärt boende år 2020  
 

Petra Wårstam Larnhed, stadsledningskontoret, redogör projektet 

hemsjukvård i ordinärt boende år 2020.  

 

Det pågår ett arbete med att föra över ansvaret för hemsjukvård i 

ordinärt boende. Det kommunövergripande arbetet leds av 

Storsthlm i samarbete med Stockholms läns landsting. Under 

hösten förhandlas frågan och därefter ska Storsthlms styrelse 
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rekommendera kommunerna att anta överenskommelsen, 

inklusive nivå på skatteväxling. Alla kommuners 

kommunfullmäktige och landstingsfullmäktige måste anta 

överenskommelsen senast 20 juni 2018 om överföringen ska 

kunna ske. Enligt tidplanen ska i så fall kommunerna ta över 

ansvaret för hemsjukvård i ordinärt boende i april 2020. 

 

Kommunerna är i dagsläget tämligen överens om att följande 

ansvar ska övergå (även om ännu inte alla definitioner och 

gränsdragningar är formulerade). 

• Planerade och oplanerade hembesök dygnet runt av 

sjuksköterska och undersköterska till individer 18 år och äldre 

som har ett sammanhängande vårdbehov 

• Alla insatser i hemmet av arbetsterapeut och fysioterapeut, 

inklusive enstaka hembesök 

• Dietister 

• Kostnadsansvar för material/behandlingshjälpmedel som 

utföraren använder  

Det förekommer diskussioner om huruvida enstaka hembesök ska 

ingå (besök till personer som inte definieras som 

hemsjukvårdspatienter).  

 

Parallellt med det kommunövergripande arbetet sker det ett 

internt arbete i staden med att ta fram förslag på hur staden ska 

organisera verksamheten samt identifiera vilka processer staden 

behöver aktivera för att kunna ha en verksamhet på plats år 2020.  

 

En av utmaningarna är de olika datasystemen som finns. 

 

Projektet har en referensgrupp vad gäller äldre. Presidiet 

återkommer till Petra Wårstam Larnhed hur rådet kan bidra med 

kunskap och råd.  

 

Frågor och diskussion i rådet följer. 

 

 
§ 6  
Projekt Modernisering av sociala system 
 
Petra Lindström och Malin Lindberg från stadsledningskontorets 

avdelning för digital utveckling redogör för projekt 

Modernisering av sociala system. 

 

Projekt Modernisering av sociala system är en del av smarta 

staden som syftar till en socialt hållbar stad med den högsta 
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livskvaliteten för stockholmarna. Projektets vision är att: 

”vardagen för stadens invånare är enkel och trygg med 

användarvänliga, säkra och tillgängliga sociala system”. Inom 

projektet arbetar staden med att möjliggöra verksamhets-

utveckling med hjälp av nya digitala stöd. Personal från alla de i 

staden berörda verksamheterna medverkar i detta jobb. Till 

referensgruppen ”Brukar och intresseorganisationer” önskar 

projektet ytterligare representanter och välkomnar därför 

ledamöter från funktionshinderrådet att delta.  

 

Ordföranden Martin Hansson återkommer till hur rådet kan bidra 

med kunskap och råd samt vem som ska ingå i referensgruppen. 

 

Frågor och diskussion i rådet följer. 
 

 

§ 7  
Information från Stockholms stads 
funktionshinderombudsman Pia Ehnhage 

 

Stockholms stad har deltagit med 

funktionshindersombudsmannen och ytterligare sju personer från 

olika förvaltningar och bolag i ett storstadsnätverk för 

tillgänglighetsfrågor i Göteborg den 21-22 september tillsammans 

med Göteborg och Malmö stad. 

 

Den 25 september besökte funktionshindersombudsmannen och 

äldreombudsmannen SRF i Stockholm för en dialog kring stadens 

insatser, i första hand ledsagning, till synskadade personer. 

 

Den 3 oktober deltog stadens funktionshindersombudsman och 

barnombudsman i en heldagskonferens om hur landets kommuner 

arbetar med att införa FN-konventionen om rättigheter för 

personer med funktionsnedsättning i sina verksamheter.   

 

Vidare har funktionshindersombudsmannen medverkat i ett 

seminarium, ”Den fria tidens kvalitet i LSS-bostad”, som 

idrottsförvaltningen anordnade den 20 september. Hon ingår 

också i styrgruppen för införandet av ”Fritidsappen” som 

idrottsförvaltningen beviljats medel från Digital förnyelse i 

staden för. Projektet syftar till att tillgängliggöra information om 

kultur- och fritidsaktiviteter för personer i LSS-boenden.  

 

Den 6 oktober har socialförvaltningen, FO och ordföranden 

Martin Hansson träffat representanter från FUB i Stockholm, som 
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har riktat en begäran om samverkan med staden med hänvisning 

till samverkansskyldigheten enligt LSS. Former för fortsatt 

samverkan fastställdes. 

 

Staden har från Myndigheten för delaktighet fått årets enkät för 

uppföljning av kommunernas funktionshindersarbete. Den är 

ställd till kommunchefen och riktar in sig på kommunens styrning 

och ledning av arbetet med frågorna. 

 

Arbetet med årets S:t Julianpris fortsätter. Fyra personer har 

rekryterats från förvaltningar och bolag i staden för att utvärdera 

de verksamheter som har tipsats för priset. Prisceremonin 

kommer att äga rum den 3 december i Kulturhuset även i år. 

Stadsledningskontoret har påmint Kulturhuset om att säkerställa 

hörtillgängligheten efter de synpunkter som framfördes efter förra 

årets arrangemang. 

 

 

§ 8 
Anmälan av skrivelse angående bergbanan och hissen 
i Skärholmens centrum från Skärholmens 
stadsdelsnämnd, för kännedom 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

1. Frågan om bergbanan och hissen i Skärholmens centrum tas 

upp på senare sammanträde. 

2. Frågan bordlägges.  

 

 

§ 9 
Tillgänglighet i stadens lokaler  
 
Beslut 

 

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

Presidiet får i uppdrag att ta fram förslag på text till rådets 

möte den 4 december 2017. 
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§ 10  

S:t Julianpriset  

 

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 

följande. 

Rådet har ett längre sammanträde den 13 november 2017 med 

anledning av S:t Julian priset. Sammanträdet blir mellan 

klockan 13.00-17.00.  

 

 

§ 11 
Anmälningsärenden 
 
Beslut 

 

Handlingarna enligt kallelsen anmäls till rådet. Det gäller 

protokollet från den 11 september 2017 samt rådets balanslista.  

 

 

§ 12  

Övriga frågor  
 

Brukarundersökningar 

Jan Delvert tar upp frågan om stadens brukarundersökningar.  

Hur mycket är de här undersökningarna värda? Vilka är de som 

faktiskt svarar? Kan man ändra undersökningarna till vartannat 

eller vart tredje år? Kan det göras om? Ska det läggas ner? 

Behövs den och i så fall i vilken form? 

 

Håkan Jarmar anser att det inte är valida undersökningar som 

ligger till grund. Håkan Jarmar föreslår ett uttalande från rådet 

om problemet.   

 

Martin Hansson anser att nuvarande system har brister. 

 

Salar Rashid påpekar att man måste se till att brukarna kommer in 

med sina svar. Man måste hitta ett sätt för att tillgängliggöra 

detta. 

 

Pia Enhage informerar om att det lagts mycket tid på att få dessa 

undersökningar att fungera och att staden förväntas göra statistik 

för att rapportera på nationell nivå.  

 

Lillemor Högselius påtalar att många behöver hjälp att fylla i. 
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Håkan Jarmar föreslår att man kan lyssna med revisorerna som 

har uppföljningsansvar. 

 

Jan Delvert anser att underlaget blir felaktigt. Om 55% nöjda är 

målet för kommunfullmäktige är det inte bra. Jan Delvert 

instämmer i att det behövs en reell översyn och samverkan med 

revisorerna i frågan.  
 

 

§ 13  

Sammanträdet avslutas 

 

Ordföranden Martin Hansson avslutar sammanträdet och 

förklarar sammanträdet avslutat kl. 16.37. 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Kerstin Tillkvist 

 


